

## BRIGITTA MUNTENDORF | SHORT BIOGRAPHY 1.500 characters

---

The German-Austrian composer Brigitta Muntendorf has internalized referentiality as a compositional principle in her music (music to kin) and creates a multi-layered web of analog-digital musical modes of expression. Her settings range from instrumental, choral, and orchestral music to transdigital music/dance theater and 3D sound/AR installations. She often works in collaborative production forms and artistic-scientific collaborations such as with Ensemble Modern, d&b audio, Stephanie Thiersch (choreography), Sou Fujimoto (architecture).

She lived in artist residencies of the Cité Internationale des Arts and the Villa Kamogawa in Paris and Kyoto, received the Ernst von Siemens Music Foundation's Young Composer's Prize and the German Young Music Authors Award of GEMA. In 2023 her Trilogy for Two Pianos and live electronics (GrauSchumacher Piano Duo) was awarded with the German Record Critics' Award.

Her works are played by renowned ensembles like Ensemble Modern, Klangforum Wien, Mocrech Chicago or Les Siècles and shown by festivals worldwide such as Ruhrtriennale, Donaueschinger Musiktage, Tanz im August, Münchner Biennale, Festival d'Automne Paris, Kyoto Experiment, TPAM Festival, ULTIMA Oslo or Warsaw Autumn. Her installations have been presented at Kunsthalle Mannheim, Duolun Museum of Modern Art Shanghai or BANKArt Temporary (Yokohama), among others.

As the long-time artistic director of Ensemble Garage and the queer-feminist F\*MN Festival (Deutschlandfunk), she staged and produced numerous concerts and festivals. Since 2018 she is professor for composition at the HfMT Cologne.

## BRIGITTA MUNTENDORF | KURZBIOGRAFIE 1.500 ZEICHEN

---

Die deutsch-österreichische Komponistin Brigitta Muntendorf hat Referentialität als Kompositionsprinzip verinnerlicht (music to kin) und schafft mit instrumentalen Settings bis hin zu großformatigen Musik-, Tanztheater und 3D-Sound/AR-Installationen einen Klangkosmos analog- digitaler Ausdrucksformen. Sie arbeitet überwiegend in gemeinschaftlichen Produktionsformen und künstlerisch-wissenschaftlichen Kollaborationen wie z.B. mit Ensemble Modern, d&b audio, Stephanie Thiersch (Choreographie) oder Sou Fujimoto (Architektur).

Muntendorf lebte mit Stipendien der Cité Internationale des Arts Paris und der Villa Kamogawa u.a. in Paris und Kyoto, ist Trägerin des Kompositionspreises der Ernst von Siemens Musikstiftung und des Deutschen GEMA-Musikautorenpreises. 2023 wurde ihre Trilogie für zwei Flügel (GrauSchumacher Piano Duo) mit dem Preis der Deutschen Schallplattenkritik ausgezeichnet. Ihre Werke werden von diversen Ensembles wie Ensemble Modern, Klangforum Wien, Mocrech Chicago oder Les Siècles bei Festivals weltweit gespielt, wie z.B. Ruhrtriennale, Donaueschinger Musiktage, Tanz im August, Münchner Biennale, Festival d'Automne Paris, Kyoto Experiment, TPAM Festival, ULTIMA Oslo oder Warschauer Herbst. Ihre Installationen wurden u.a. in der Kunsthalle Mannheim, Duolun Museum of Modern Art Shanghai oder BANKArt Temporary (Yokohama) präsentiert.

Als langjährige künstlerische Leiterin des Ensemble Garage und des queer-feministischen F\*MN Festivals (Deutschlandfunk) veranstaltete und produzierte sie zahlreiche Konzerte und Festivals. Seit 2018 ist sie Professorin für Komposition an der HfMT Köln.